
 
Menighedsrådet 

 

  

 
 

Referat af MHR24 
Onsdag den 4. oktober 2023 kl. 18.30 – 21.00 i Høje Kolstrup Kirke. 

 
Afbud fra: Karen Petersen, Lone Clausen, Thomas Nygaard, Birgitte Iversen, Lotte Simonsen, Lene 
Kindberg. 
 
 
Bilagsoversigt: 1) Udkast til kommunikationsstrategi 
 2)  Notat med overvejelser om ændret grafisk- og navneidentitet. 
 3)  Ny grafisk identitet 
 4)  Revisionsprotokollat til årsrapport 2022 
 5) Oplysning fra revisor om todeling af afrapportering. 
 

 
  
 18.30 – 18.35  

0 Godkendelse af dagsorden 
 
 

Dagsordenen godkendtes. 

 18.35 – 19.00  

1 Orientering v. formand og administrationschef 
 
 

Orientering fra formanden:  
 
Præstegården Kirkepladsen 4 er under udbud til 
ejendomsmægler. 
 
Orientering fra Administrationschefen: 
 

1) Varmeprojektet i Nicolai Kirke er forsinket 
3 uger grundet uventet høj grad af fugt i 
gulv og undergrund. Projektet skrider med 
denne ændring planmæssigt frem. 

2) Konsekvensen af varmeprojektets 
forsinkelse er, at kirken åbner ultimo 
januar / primo februar 2024. Årets danske 
gudstjenester d. 24. december i Nicolai 
kirke samles derfor og flyttes til 
Sønderjyllandshallen til én stor 
gudstjeneste kl. 15.30. Øvrige 
gudstjenester i juledagene i Nicolai kirke 

 
 

Aabenraa den 4. oktober 2023.
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flyttes som hidtil til Kapellet (Forstalléens 
Kirkesal) 

3) Der gennemføres i øjeblikket APV for alle 
sognets medarbejdere. 

 19:00 – 19.30  

2 Revision af sognets kommunikationsstrategi. Se 
bilag 1. 
 
På baggrund af kommunikationsudvalgets arbejde 
med området de seneste år, de mange nye samt 
de planlagte tiltag, har udvalget været sognets 
kommunikationsstrategi igennem og fremlægger 
revideret kommunikationsstrategi til behandling 
og godkendelse i rådet. 
 
Det indstilles, at udkast til 
kommunikationsstrategi drøftes og godkendes. 
 

Formanden indledte punktet og Kirsten 
Christensen præsenterede udkast til 
kommunikationsstrategi, samt redegjorde for 
baggrunden for kommunikationsudvalgets arbejde 
med kommunikationsstrategien. 
 
Kommunikationsstrategien blev drøftet og 
godkendt. 

 19.30 – 20.00  

3 Forslag om ændret grafisk identitet og forslag 
om ændring af navne for sognet og 
Fælleskontoret. Se bilag 2 og 3. 
 
Kommunikationsudvalget har i samarbejde med 
ekstern designer udarbejdet forslag til ny grafisk 
identitet, som ønskes behandlet og godkendt. 
 
Videre har udvalget udarbejdet forslag til ændring 
af navn for Aabenraa sogn. 
 
Det indstilles at forslag til ny grafisk identitet 
drøftes og besluttes, videre indstilles det, at 
ændring af navn og navne drøftes grundigt, og at 
der træffes beslutning i sagen. 
 

Formanden indledte punktet og Kirsten 
Christensen redegjorde for baggrunden bag 
udvalgets arbejde med grafisk identitet til 
og navne for Aabenraa sogn. 
Thomas Nedergaard præsenterede forslag til ny 
grafisk identitet, som diskuteredes. 
 
Der var stor opbakning til udvalgets arbejde, og det 
blev besluttet at finpudse det grafisk udtryk og 
navneforslag samt at lægge en plan for 
implementering frem på det kommende møde. 
 

 20.00 – 20.15  
4 Behandling af revisors bemærkninger til regnskab 

2022. Se bilag 4 og 5. 
 
Som noget nyt i år todeles afrapporteringen fra 
revisor, så den mere detaljerede revisionsprotokol 
kun tilgår formand og regnskabsfører og de 
overordnede almene bemærkninger tilgår 
menighedsrådet til godkendelse. 
 

Formanden indledte punktet og 
administrationschefen præsenterede 
Revisionsprotokollat til årsrapport 2022. 
 
Følgende er rådet bemærkninger til 
Revisionsprotokollatet 
 
jf. punkt 13 bemærker rådet, at der er indført klar 
adskillelse imellem 1) indkøber/modtager af varer, 



 

Side 3 

Administrationschefen redegør for denne 
ændring, samt for sognets oplevelse ifm. årets 
revision. 
 
Årets revision har været forhastet i en grad, så det 
ikke er sognets opfattelse, at det har været muligt 
at svare revisor fyldestgørende på de punkter, 
som revisor fremhæver i den detaljerede 
revisionsprotokol til regnskabsfører og formand. 
 
Det er administrationschefens opfattelse, at årets 
revision har haft en karakter, så menighedsrådet 
bør gøre provstiudvalget opmærksom herpå. 
 
Det indstilles, at revisors bemærkninger til 
Årsregnskab 2022 godkendes. Videre indstilles 
det, at menighedsrådet gør provstiudvalget 
opmærksom på en yderst forhastet 
revisionsproces, med klart utilstrækkelig mulighed 
for at afgive oplysninger ifm. revisionen. 
 
 

2) regnskabsførende medarbejder, som konterer 
alle sognets betalinger og 3) administrationschef, 
som attesterer alle regninger samt sikrer sig, at der 
er givet tilladelse til de pågældende indkøb, og at 
indkøber/modtager faktisk har modtaget varen 
samt at kvaliteten er i orden. 
Formand kan ved stikprøver sikre sig, at denne 
funktionsadskillelse overholdes. 
 

Jf. 14 – bemærker menighedsrådet at man ikke 
kendskab til faktisk besvigelse eller om mistanke 
eller beskyldninger herom. 
 
Videre bemærker rådet, at årets revisionsproces 
har været forhastet og slet koordineret i en grad, 
så det er gået ud over kvaliteten i arbejdet.  
Særligt bemærker rådet, at det er afgørende, at 
sognets administrationschef får mulighed for at 
give oplysninger og evt. rette misforståelser, som 
kan have betydning for revisionens bemærkninger 
og konklusioner. 
 
Disse sidste bemærkninger sendes særskilt til 
Aabenraa provstiudvalg til orientering. 
 

 20.15 – 20.30  

5 Oplæg v. Liselotte Kirkegaard. 
 
Det er aftalt i rådet, at præsterne på skift giver en 
status og fortæller om deres arbejde eller dele af 
deres arbejde på rådsmøderne, hvor der er plads 
til det. 
Liselotte vil fortælle om sit møde med Aabenraa 
sogn og om sit arbejde som vikar i sognet. 
 

Liselotte Kirkegaard præsenterede sig selv og sit 
arbejde samt sit møde med Aabenraa sogn. 

   

6 Eventuelt 
 

Inga Hedegaard takker for alles deltagelse i DHL-
stafetten, og der var stor opbakning til at deltage 
næster år igen. 
 
Der var spørgsmål til kordeltagelse ved de tyske 
gudstjenester, dette ses der ind i. 
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D. 3. november i år er der matchmøde med de 
teologistuderende fra Pastoralseminariet i Århus 
kl. 15-17 d. og Elisabet deltager og spørger, om 
der er en mere fra rådet, som vil deltage. 
 
De nye faste gudstjenestetider evalueres på næste 
rådsmøde. 
 
Kirsten Christensen gør opmærksom på, at der 
blot er et år til menighedsrådsvalget 2024, og hun 
præsenterede en folder, som fortæller om 
arbejdet i rådet – disse foldere lægges i alle tre 
kirker. 
 
Inga Hedegård gør opmærksom på, at det på det 
kommende sognemøde er oplagt at oplyse om 
næste års valg. 
  

 
 


